

## REFERAT TIL MENIGHEDSRÅDSMØDE I ØSTER BRØNDERSLEV MENIGHEDSRÅD

13. MARTS 2025 KL. 19.30 I SAMLINGSHUSET

Til stede: Birgitte Nielsen, Poul Erik Jensen, Hanne Louise Rask, Poul Kristiansen, Anette Vest, Alfred Møller, Charlotte Kristiansen, Jens Staghøj Liisberg og Majbritt Overgaard (referent)

1. Godkendelse af dagsorden: Den er godkendt

2. Til vedtagelse

- Regnskab 2024 skal godkendes (Birgitte Nielsen, som er vores regnskabsfører, kommer og gennemgår det)

Regnskab 2024 afleveret den 13.03.2025 kl. 20.12 er behandlet og godkendt enstemmigt.

- Næste led i kirkegårdsplanen.: Charlotte oplyser at de arbejder videre med den

- Fastlæggelse af mødedatoer for resten af 2025:

1. 22.04.2025 Fællesmøde med Hallund kl 19 i Samlingshuset
2. 06.05.2025 Menighedsrådsmøde kl 19 i Samlingshuset
3. 18.06.2025 Kirkesyn kl. 16 Kirkegården
4. 13.08.2025 Menighedsrådsmøde kl 19 i Samlingshuset
5. 10.09.2025 Menighedsrådsmøde kl 19 i Samlingshuset
6. 23.10.2025 Menighedsrådsmøde kl 19 i Samlingshuset
7. 18.11.2025. Menighedsrådsmøde kl 19 i Samlingshuset

- Forslag om at plejehjemsgudstjenester for Elmehøj Plejecenter for fremtiden holdes i Øster Brønderslev Kirke en tirsdag i månederne marts og august kl. 10.15. Julegudstjenesten for beboerne på Elmehøj Plejecenter holdes i Øster Brønderslev Kirke i december måned på en tirsdag kl. 10.15 i ugen før den 24. december.

Forslaget er godkendt.

- Skal vi kigge nærmere på materialet "Det gode samarbejde" fra Stiftet? (Det er sendt til vor fælles e-postkasse 8418, som I kan tilgå via Folkekirkens Intranet, mail fra Aalborg Stift af 24. januar 2025 kl. 08.49)

Punktet udsættes til næste møde.

- Skal vi låne kirken ud til andre arrangementer? (Forespørgsel fra Hanne)

Menighedsrådet er ikke afvisende, vi vil forholde os til konkrete henvendelser.

- Hvad skal vores budget være til arrangementer sammen med Østsidefonden? (Forespørgsel fra Hanne)

Punktet udsættes til fællesmødet.

- Dato for menighedsmøde (et møde som skal holdes en gang om året, hvor alle, som er medlem af Folkekirken, i sognet er velkomne til at deltage. Der skal redegøres for sidste års regnskab og for det kommende års budget. Der skal aflægges beretning om rådets virksomhed i det forløbne år og rådet skal orientere om den planlagte virksomhed i det kommende år. Det kan være en god idé at lægge det på en dato, hvor der er feks. spisning i forbindelse med en gudstjeneste).

Mødet finder sted den 23.10.2025 kl 18.00 i Samlingshuset.

- Møde for foreningerne omkring Fonden for Samlingshuset mandag den 31. marts 2025 kl. 17.00 – 19.00 (mail af 10. februar 2025 kl. 17.41 fra Birgit Søndergaard til vor fælles e-postkasse 8418 som kan tilgås via Folkekirkens Intranet)

Poul Erik, Anette og Majbritt deltager. Hanne kommer som repræsentant fra fonden for Samlingshuset.

- Skal vi holde gudstjeneste Store Bededag, fredag den 16. maj 2025, i Øster Brønderslev Kirke kl. 16.00 med varme hveder i kirken fra kl. 15.30?

Det er enstemmigt vedtaget og planlagt.

- Skal vi tilmelde os til Åbent hus-arrangement i Aalborg Bispegård den 8. maj 2025 kl. 17.30-19.30? (Tidligere annonceret til 25. marts 2025 kl. 17.30-19.30 i mail af 7. februar 2025 kl. 12.10 fra Aalborg Stift til vor fælles e-postkasse 8418 som kan tilgås via Folkekirkens Intranet, ny dato annonceret i mail af 7. marts 2025 kl. 8.42 fra Aalborg Stift, der skal foretages en samlet tilmelding)

Poul Erik, Anette, Alfred og Majbritt deltager.

- Bilag til regnskabsinstruks skal godkendes og underskrives

Bilaget godkendes.

- Vedtægt for valgt kasserer skal godkendes og underskrives

Vedtægt godkendes

- Vedtægt for regnskabsfører skal godkendes og underskrives

Vedtægt godkendes

- Skal vi støtte Kirketeltet på Nibefestivalen med 1.500 kr.? (mail af 24. februar 2025 kl. 9.15 fra Aalborg Stift til vor fælles e-postkasse 8418)

Vi holder fast i vores beslutning om kun at støtte lokalt.

- Skal vi indkøbe spots til at oplyse kirken udvendig eller indvendig? (Forslag fra vor kirkesanger Janni, kan ses i mail af 28. februar 2025 kl. 9.31 fra Jens Staghøj Liisberg til vor fælles e-postkasse 8418)

Vi har brug for flere oplysninger, hvor stort er behovet? Hvornår skal de bruges.

- Skal vi offentliggøre dagsorden og beslutningsprotokol på infoskærmen?

Dato på infoskærmen med henvisning til hjemmesiden. Infoskærmen egner sig ikke til dagsordenen og beslutningsprotokol.

- Skal vi tage imod et tilbud fra kirkebladet.nu om at lave vores kirkeblad? (Kan ses i mail af 28. februar 2025 kl. 9.52 fra Jens Staghøj Liisberg til vor fælles e-postkasse 8418, tre bilag)

Vi er enige om fortsat at bruge Lokalbladet.

- Skal vi skifte potterne på hver side af indgangen til kirken ud? (Forslag fra Julie)

Vi vil gerne have et forslag og pris på eventuelle nye krukker.

### 3. Til orientering

- Nyt fra formand
- Nyt fra næstformand
- Nyt fra kasserer
- Nyt fra kontaktperson
- Nyt fra kirkeværge
- Nyt fra medarbejderrepræsentant

- Fyraftensmøde om præstegårde (Hvis nogen vil med, kan de tilmelde sig via link i mail fra Stiftet til vor fælles e-postkasse 8418 som I kan tilgå via Folkekirkens Intranet, mail fra Aalborg Stift af 24. januar 2025 kl. 12.30)
- En meget stor tak fra Jette Ramskov, leder af Elmehøj Plejecenter til alle, der hjælper til, når der er gudstjeneste for beboerne i kirken!
- Anders Hummelrose (formand for provstiudvalget), Lise Lundgreen (provst) og Erik Villy Rasmussen (provstisekretær) deltager i vores møde den 6. maj 2025 kl. 19.00, i de første 45 minutter.
- Hvis nogen kunne tænke sig at være frivillig i Kirketeltet på Nibefestivalen (teltet åbner tirsdag den 1. juli 2025 og lukker igen søndag den 6. juli 2025) kan man henvende sig til Lea Møller D'elettopå mail leamoellerchristensen@hotmail.com (mail af 24. februar 2025 kl. 9.15 fra Aalborg Stift til vor fælles e-postkasse 8418)
- Jens deltager i Stiftsamenighedsrådsmøde i Musikkens Hus lørdag den 17. maj 2025 kl. 10.00-17.15
- Invitation til reception i Folkekirkens Hus tirsdag den 25. marts 2025 kl. 15-17 i anledning af at Hanne Dahl tiltræder som ny leder (mail af 12. marts 2025 kl. 12.08 fra Aalborg Stift til vor fælles e-postkasse 8418)

#### 4. Næste møde

- Dato 22.04.2025
- Ansvarlig for forplejning: Anette

#### 5. Evt.

- Anette orienterer om møde i Repræsentantskabet den 12. marts 2025

*Stig Højgaard*  
*Paul Kristiansen*

*Jens Staghøj Lüsberg*  
*Hanne Røder*

*Paul G. Jensen*

*Anette Jesp.*  
*A. Møller*